
Vážení spoluobčané,

držíte v rukou další číslo našeho skromného 

zpravodaje. Jeho prostřednictvím Vás všechny 

srdečně zdravím, nyní ovšem poprvé jako starosta 

obce. Změny, které se ve vedení obce udály, jste jistě 

všichni zaregistrovali. Rád bych vám vysvětlil 

důvody, které mě k těmto změnám vedly. Jedním

z mých hlavních cílů, se kterým jsem kandidoval do 

zastupitelstva obce, bylo stmelování občanské 

společnosti. Díky špatným a často zbrklým rozhod-

nutím bývalé paní starostky v důležitých a citlivých 

tématech, se nám tento cíl bohužel nedařilo plnit. 

Komunikace úřadu směrem k občanům, ale i v rámci 

zastupitelstva obce nebyla dobrá. Proto jsem cítil 

povinnost pokusit se situaci změnit. Děkuji bývalé 

paní starostce za její práci a přeji ji hodně úspěchů.

 Z důvodů závazků k mému zaměstnavateli budu 

funkci starosty vykonávat jako neuvolněný, to 

znamená zjednodušeně řečeno „po práci“. S paní 

místostarostkou jsme si rozdělili agendu úřadu. 

Osobně jsem na úřadě přítomen pondělí a středa

od 14:30 hod, paní místostarostka pak ve čtvrtek

a v pátek v úředních hodinách.

 Milí spoluobčané, Vánoce již klepou na dveře. 

Přichází čas nejhezčích svátků v roce. Přeji Vám

i Vašim rodinám klidné a pohodové Vánoce a do roku 

2024 pak hlavně pevné zdraví a mnoho úspěchů

v osobním i pracovním životě.

                          Jiří Novák, starosta

Vážení a milí spoluobčané, 

jsme v čase adventu, který ohlašuje příchod vánoč-

ních svátků a pro některé z nás jsou právě tyto svátky 

těmi nejkrásnějšími v roce. Je to čas klidu a pohody, 

čas vonícího cukroví našich maminek, babiček a pra-

babiček, čas splněných přání, lásky, radosti a rozzá-

řených dětských očiček. Čas, kdy se scházíme s našimi 

drahými a jsme vděční, že spolu můžeme být.
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SLOVO STAROSTY

ZPRÁVY Z ÚŘADU

SLOVO MÍSTOSTAROSTKY



 A jsme také v čase změn. Chtěla bych pogra-

tulovat našemu novému panu starostovi. Věřím,

že pan Jiří Novák bude spravedlivý starosta, za jeho 

vedení bude naše obec vzkvétat a všem se nám tu 

bude spokojeně žít. Jsem přesvědčena, že i ostatní 

členové zastupitelstva se o to budou snažit. Sama se 

pokusím maximálně pomáhat. Všichni nemusíme

mít vždy stejný názor, ale je důležité najít buď 

kompromis, nebo nakonec i společnou cestu. Věřím, 

že se nám to podaří, pokud se o to všichni budeme 

snažit s dobrými úmysly. Mám ráda motto „PŘEJ

A BUDE TI PŘÁNO, DEJ A BUDE TI DÁNO“ a snažím se jím 

také sama řídit.

 Na závěr ještě malé shrnutí, co se týká projektů. 

Restaurování sochy sv. Jana Nepomuckého je dokon-

čeno (bližší informace naleznete v samostatném 

článku), dále jsme schválili zadání projektové 

dokumentace na vybudování chodníků v celé obci 

podél hlavní komunikace III. třídy č. 32552 v rámci 

projektu KSÚS Královehradeckého kraje a připra-

vujeme projekt a žádost o finanční podporu

na vybudovávání „Oranžového hřiště“ na pozemku 

p.č. 242, k.ú. Prosečné. V době, kdy píšu tento článek, 

tak ještě není vyhodnocena žádost o dotaci na 

rekonstrukci OÚ a MŠ. Zlí jazykové v obci sice vypráví, 

že jsem žádost napsala špatně, že žádnou dotaci nikdy 

nezískáme apod. Bohužel, čekáme jako ostatní 

žadatelé. Pravdou je, že žádosti o dotace nemusím 

psát sama a šetřit tak obci peníze na jiné výdaje, 

můžeme si najímat externí dodavatele a za tyto služby 

jim platit nemalé finanční prostředky. Dělají to tak 

všechny okolní obce. 

 Děkuji všem, kteří v obci pomáhají a snaží se ji 

zvelebovat. Děkuji všem lidem, dobrovolníkům, 

spolkům, podnikatelům a organizacím z okolních 

obcí. 

Ze srdce vám přeji krásné Vánoce plné štětí, lásky

a pohody a do roku 2024 hodně zdraví.

       Lucie Wesková, místostarostka 

 Zastupitelstvo obce schválilo: Závěrečný účet 

obce Prosečné za rok 2022 a zprávu o výsledku 

hospodaření obce za rok 2022 bez výhrad a vyslovilo 

souhlas s celoročním hospodařením obce. Účetní 

závěrku obce Prosečné k 31.12.2022 včetně výsledku 

hospodaření obce za rok 2022 a inventarizační zprávu 

o průběhu a výsledku inventarizace k 31. 12. 2022. 

Účetní závěrku PO MŠ Prosečné k 31. 12. 2022 včetně 

výsledku hospodaření PO MŠ Prosečné za rok 2022

a inventarizační zprávu o průběhu a výsledku 

inventarizace k 31. 12. 2022 a převedení výsledku 

hospodaření do rezervního fondu. Revokaci usnesení 

č.02/2023/1.7. Podání žádosti MMR o poskytnutí 

dotace z programu Podpora obnovy a rozvoje 

venkova, který je součástí programu 11782 Podpora 

rozvoje regionů 2019+, pro dotační titul (DT) 

117d8210E – Rekonstrukce a přestavba veřejných 

budov na projekt „Stavební úpravy a rekonstrukce č.p. 

37 Prosečné“. Opravu cest dle cenové nabídky

a krycího listu rozpočtu v částce 61 700,- Kč bez DPH. 

Rekonstrukci úseku obecní komunikace na p.p.č. 

1174/1 v částce 80 667,55 Kč bez DPH. Nákup gastro 

vybavení pro MŠ Prosečné dle cenové nabídky

46 309,- Kč. Dovybavení sálu kulturního domu 

Prosečné v hodnotě 100 000,- Kč. Dále schválilo 

pořízení zahradního traktoru v pořizovací ceně max. 

150 000,- Kč včetně DPH. Poskytnutí dotace 

Královéhradeckému kraji ve výši 43 290,- Kč (auto-

busové linky). Uzavření smlouvy o zajištění a posky-

tování služby osobní asistence v obci Prosečné. 

Poskytnutí peněžitého daru pro z.s. OO SONS Vrchlabí 

ve výši 2 000,- Kč. Smlouvu o poskytnutí dotace

na instalaci domovního Biofiltru z obecního Programu 

financování DČOV a schválilo Rozpočtové opatření

č. 7/2023. Zastupitelstvo neschválilo rekonstrukci 

úseku obecní komunikace na p.p.č. 2008 v částce 155 

759,70 Kč bez DPH. Neschválilo restaurování sochy

sv. Jana Nepomucké s počátkem června. Neschválilo 

poskytnutí příspěvku ve výši 5 633,- Kč Oblastní 

charitě Trutnov a neschválilo poskytnutí finanční 

podpory Okresnímu fotbalovému svazu Trutnov

na činnost mládežnických reprezentací okresu Trut-

nov. Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí Rozpočtová 

opatření č. 5/2023 a 6/2023 vydaných z pravomoci 

starostky. ZO pověřilo starostku zajištěním cenové 

nabídky na rekonstrukci úseku obecní komunikace

na p.p.č. 2008 technologií stříkané penetrace a pro-

věřit vhodnost této komunikace s ohledem na prů-

jezdnost vozidel IZS. Dále pověřilo starostku Zasláním 

informace Oblastní charitě Trutnov o neposkytnutí 

požadovaného příspěvku s tím, že obec uhradí 

skutečné náklady vyúčtované na konci roku 2023.

A pověřilo starostku oslovit novou firmu na pořízení
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mostních prohlídek včetně návrhu řešení případných 

oprav.

 Zastupitelstvo schválilo rekonstrukci úseku 

obecní komunikace na p.p.č. 2008 v částce 155 759,70 

Kč bez DPH (původní nabídka). Cenová nabídka na 

rekonstrukci technologií stříkané penetrace byla

342 914,25 Kč bez DPH. Dále schválilo realizaci 

restaurování sochy sv. Jana Nepomuckého s počát-

kem v měsíci červen 2023. Dle vyjádření MZE je možné 

s restaurováním začít. Následně schválilo Smlouvu 

Oblastní charity Trutnov o zajištění a poskytování pe-

čovatelské služby pro občany obce Prosečné. Zastu-

pitelstvo neschválilo revokaci usnesení č. 03/2023/1.7 

a vzalo na vědomí rozpočtové opatření č.8/2023 

vydané z pravomoci starostky.

 Zastupitelstvo obce schválilo: Prezentaci obce 

Prosečné v knize Čarovné Krkonoše včetně nákupu

80 ks knih za účelem dalšího prodeje v hodnotě

34 320,- Kč bez DPH. Uzavření nové pojistné smlouvy

s pojišťovnou Kooperativa s celkovým ročním pojist-

ným 63 641,- Kč. Zřízení termínovaného vkladu

s vkladem 15 000 000,- Kč na dobu 3 měsíce. Dále 

schválilo Řešení nepřehledné křižovatky u pozemku 

p.č. 9 a případnou instalaci retardéru na p.p.č. 1981/2

a oslovení silničního správního úřadu pro silnice II. A 

III. třídy o možnosti instalace svislého dopravního 

značení. Schválilo rozpočtové opatření č. 9/2023. 

Zastupitelstvo vzalo na vědomí Informace o podmín-

kách rekolaudace KD na objekt MŠ. Zastupitelstvo 

obce pověřilo starostku informovat společnosti ČEZ, 

a.s. a Cetin, a.s. o situaci porostu zasahujícího do 

vedení.

 Zastupitelstvo obce schválilo: Zhodnocení volných 

finančních prostředků termínovaným vkladem, a to 

opět na dobu 3 měsíců ve výši 15 000 000,- Kč. Koupi 

automobilu pro potřeby obce v maximální výši 300 

000,- Kč. Schválilo žádost o proplacení nového PVC

v MŠ. Pořízení odvlhčovače vzduchu s filtrací ve výši 

max. 40 000,- Kč a jeho instalaci v prostorech MŠ

a rozpočtové opatření č. 12/2023. Zastupitelstvo

vzalo na vědomí rozpočtová opatření 10/2023

a 11/2023 vydané z pravomoci starostky a dále 

informace k doplněným bodům jednání: Přítomnost 

nové pracovní síly na OÚ a vyhlášení výběrového 

řízení na pozici kronikář obce.

 Zastupitelstvo obce odvolalo Miroslavu Abraha-

movou z funkce starostky obce. Zastupitelstvo obce 

zvolilo s účinností od 3.11.2023 Jiřího Nováka 

starostou obce. Zastupitelstvo obce dále určilo,

že s účinností od 3.11.2023 nebude žádný z členů 

zastupitelstva obce pro výkon funkce dlouhodobě 

uvolněn. Dále zastupitelstvo schválilo, že od 3.11.2023 

bude v obci volen 1 místostarosta a potvrdilo,

že jediným místostarostou je s účinností od 3.11.2023 

Ing. Lucie Wesková. Dále zastupitelstvo stanovilo výše 

odměny neuvolněným členům zastupitelstva. Dále 

vzalo zastupitelstvo na vědomí rozpočtové opatření 

č.13/2023 vydané z pravomoci místostarosty. Vzalo

na vědomí Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření 

obce Prosečné za rok 2023. Zastupitelstvo projednalo 

žádosti o změnu Územního plánu obce Prosečné

a konstatovalo, že nemá záměr v nejbližší době ÚP 

obce měnit. Zastupitelstvo schválilo vyprojektování 

chodníků v celé délce obce v rámci akce „III/32552 

Lánov – Prosečné, v km 0,000 – 8,870“. Zastupitelstvo 

dále schválilo prodloužení doby svícení veřejného 

osvětlení ve všedních dnech (VO bude svítit po celou 

noc). Schválilo žádost společnosi Farma Basařovi

o pronájem KD za účelem pořádání Selského plesu. 

Dále zastupitelstvo akceptovalo nabídku ve výši

229 000,- Kč včetně DPH na vůz Dacia Dokker a schvá-

lilo pořízení tohoto vozu. Dále schválilo Smlouvu

o poskytnutí dotace na domovní ČOV z Programu 

Distribuované čištění odpadních vod u jednotlivých 

objektů.

 Sice se blíží konec roku 2023 ale školní rok 

2023/2024 je teprve na začátku.
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 Školka je plná dětí a to nás těší a naplňuje pozitivní 

energií do dalších činností a aktivit.  

 Již celý rok s námi drží krok paní Lenka Novotná, 

která si ve školce během této doby vyzkoušela hned 

několik pracovních činností. Naposledy např. 

dvouměsíční vaření za nemocnou paní kuchařku. 

Jsme hrdi na to, že je součástí našeho teamu.

 Již několik let spolupracujeme s místní knihovnou, 

kterou vede paní Věra Máslová. Paní knihovnice chodí 

číst do školky dětem pohádky „na dobrou noc“ 

pravidelně jedenkrát v týdnu. Děti tak mají možnost 

seznámit se i s někým jiným kromě personálu školky,

a vždy se velmi těší.

 Tímto velmi DĚKUJEME paní Věrušce za její 

vstřícnost a ochotu, za výběr krásných knih a tím

za obohacení dětského světa.

 Velké poděkování patří rodičům a přátelům 

školky, kteří nepropadli panice a zůstali nám 

nakloněni. DĚKUJEME.

 Poděkování za podporu a sponzorování různoro-

dých dárků patří místostarostce paní Lucii Weskové. 

Vážíme si toho a DĚKUJEME.

 Konec tohoto roku nám i přinesl podporu ze 

strany zřizovatele, ten nám dodává pohodu a klid, 

který je pro naši práci s dětmi tak důležitý. DĚKUJEME 

starostovi panu Jiřímu Novákovi.

„POHODU A KLID PŘEJEME I VÁM, AŤ SE VÁM V ROCE 2024 

DAŘÍ CO NEJLÉPE, AŤ JE VÁŠ ŽIVOT NAPLNĚN LÁSKOU, 

ŠTĚSTÍM A ZDRAVÍM.“

PS: Pokud chcete mít více info o tom, co se u nás ve 

školce děje, co je nového, atd. koukněte na naše FB 

stránky: Mateřská škola Prosečné nebo na web: 

msprosecne.cz

      Bc. Dana Šubrtová, ředitelka MŠ

Vážení a milí čtenáři,

s upřímnou radostí píšeme 

tento náš první příspěvek do 

tohoto obecního zpravodaje

a chceme poděkovat za tuto 

možnost, kterou nám dalo nové 

vedení obce. 

 Někteří jste si našeho působení v obci během roku 

již všimli, pro některé jsme novým spolkem v obci,

a proto bychom se v úvodu stručně rády představily. 

 Jsme parta žen, které buď už mají svoje děti, nebo 

je plánují anebo mají děti prostě rády, a tak jsme se

v březnu tohoto roku rozhodly založit spolek Klub 

rodičů Prosečné (Klubík) a vytvářet společný prostor

a podmínky pro setkávání se rodičů a dětí u nás v obci. 

Klubík navštěvují děti do věku 6 let s rodiči, občas se 

zapojují také babičky. Ti nejmenší, kteří nenavštěvují 

ještě MŠ získávají první zkušenosti se začleňováním 

do dětského kolektivu prostřednictvím her a činností 

absolvovaných společně s rodiči nebo prarodiči. Děti 

rozvíjejí své vědomosti, dovednosti a připravují se tak

i na vstup do MŠ a ti starší do ZŠ. 

 Na každý měsíc (vyjma letních prázdnin) plánu-

jeme program, který obsahuje různě zaměřené 

aktivity – někdy se hýbeme, někdy tvoříme, někdy se 

učíme a poznáváme, někdy si prostě jen hrajeme

a bavíme se.  Aktuální program a novinky můžete 

sledovat jak na Facebooku Klub rodičů Prosečné z.s., 

tak i na Instagramu Klub_rodicu_prosecne_zs. 

 Během roku se také podílíme na organizování 

společenských a kulturních akcí v naší obci společně

s dalšími organizacemi, podnikateli a spolky.

Za zmínku stojí například Dýňování v Prosečném 2023 

a vánoční dílničky. Touto cestou chceme také všem 

moc poděkovat za pomoc a podporu, velmi si toho 

vážíme a věříme, že pomáhat má smysl. Všem ze srdce 

děkujeme! 

 A pokud Vás Klubík zaujal, neváhejte a zapojte se. 

Naše heslo je „přidejte se, zapojte se, pobavte se…“. 

Přejeme krásné Vánoce a do roku 2024 hlavně pevné 

zdraví.

                     Kristýna Wesková a Andrea Jansová

           za fajn kolektiv Klubu rodičů Prosečné z.s.

 Mateřská škola Prosečné ve spolupráci s místními 

organizacemi pořádala v sobotu dne 4. 6. 2023 na fot-

balovém hřišti v Prosečném OPEN AIR PARTY - 

OSLAVU DNE DĚTÍ.

 Od 14 hodin zde probíhaly zábavné soutěže, a to 

hned na 11 stanovištích. Od 15:30 h vystupovaly děti
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z Mateřské školy Prosečné s tanečky Kamarád a Mate-

řinky. Hned po nich vystoupilo trio Oliver Vrchlabí – 

taneční skupina Rule Breakers. Od 16:00 hodin 

proběhla dětská tombola, kde vylosované děti vyhrály 

hodnotné dárky jako například Albi tužku, vodní 

pistole, balíčky Play Doth hmoty aj.

 Jako doprovodný program měly děti možnost si 

zdarma zaskákat na nafukovacím skákacím hradu, 

svést se na ponících Lily a Poly. O občerstvení se 

postarala místní hospůdka, pod vedením pana 

Michala Heka. Celé odpoledne moderovala paní Káťa 

Kokešová.

 Vstupné bylo dobrovolné, a tak nebýt štědrých 

sponzorů nebylo by možné děti obdarovat tak 

krásnými a hodnotnými dárky. Za splněné úkoly děti 

obdržely balíčky s ponožkami Dědoles, sešitem, 

pastelkami, mixem bonbonů, sušenkou, frukem, 

hračkou a lízátkem. Jako bonus si děti na stanovišti 

vyrobily a odnesly domů na památku tzv. placku,

s vlastním obrázkem.

 Velmi děkujeme našemu hlavnímu sponzorovi 

paní Ing. Lucii Weskové, dále Farmě Basařovi, obci 

Prosečné, Střelcům a SDH Prosečné. Poděkování patří 

i všem, kteří se podíleli na organizaci a pomoci tohoto 

povedeného dne.

 Na dobrovolném vstupném se vybralo 6. 878,-Kč

a 2 zlotý. (Dobrovolné vstupné bylo použito na nákup 

odměn a tomboly).

 Naše mottto: KDO SI HRAJE, NEZLOBÍ, bylo 

naplněno. Přišlo celkem 115 dětí s doprovodem,

a jelikož i počasí přálo, bylo to velmi příjemné 

odpoledne a věříme, že si to užily nejenom děti. Za rok 

se opět těšíme☺

(Pokud se chcete stát i Vy sponzory popř. pomoci při 

organizaci dne dětí v Prosečném přihlaste se v MŠ 

Prosečné, nejpozději do března 2024).

                           Bc. Dana Šubrtová, Ředitelka MŠ

 Dne 21.10.2023 se na fotbalovém hřišti konalo 

první dýňování, které pořádal Klub rodičů Prosečné 

společně s Mateřskou školou Prosečné a Zahrad-

nictvím Stodola. Pomocnou ruku na tuto akci podal 

také kiosek na hřišti (pan Michal Hek), dále TJ Sokol 

Prosečné, SDH Prosečné, SDH Čermná a mnoho 

dalších pomocníků jak z řad občanů Prosečného, tak

i z okolních obcí. Velkou podporou byly také všechny 

sponzorské dary od štědrých sponzorů, kterými byli 

České investice s.r.o., Techtex s.r.o., Witendr s.r.o., 

Farma Basařovi s.r.o., Samoobslužná myčka EHRLE 

Vrchlabí ul. Lánovská 633, Radim Kovář a ADÉL 

PHOTO.

 Díky této spolupráci mohli návštěvníci strávit 

prosluněné odpoledne dlabáním dýní, které k pod-

zimu neodmyslitelně patří. Bylo zajímavé pozorovat 

různé techniky vyřezávání dýní. Někteří použili připra-

vené šablony, které si nejdříve předkreslili a poté 

vyřezali. Jiní vyřezávali dýni podle své vlastní fantazie. 

Mohli jsme obdivovat několik překrásných dýní, které 

doslova brali dech. K vidění byly dýně, které působily 

opravdu strašidelně, měly přimhouřené oči a zubatý 

úsměv. Ale mohli jsme vidět i pravý opak, veselé dýně, 

které působily roztomile nebo dokonce i jednu 

speciální dýni, která vypadala jako kozel. K odpoledni 

patřilo také ochutnávání dýňových dobrot, malování 

na obličej, sportovní a kreativní aktivity pro děti, při 

kterých si užily spoustu zábavy. A také strašidelný 

fotokoutek, kde se mohli nechat návštěvníci 

vyfotografovat a zařadit do slosování o hodnotné 

ceny. Po celou dobu trvání akce byl otevřen místní 

kiosek, kde se mohli návštěvníci občerstvit.

 Dýňování navštívili místní obyvatelé, ale i občané

z okolních měst a obcí. Všichni jsme byli velice mile 

překvapeni, kolik lidí na akci dorazilo. Vyřezalo se přes 

90 kusů dýní. Atmosféra po celou dobu trvání akce 

byla velmi přátelská a uvolněná.

 Věříme, že akce tohoto typu se bude každoročně 

opakovat a všichni si budeme moci opět užít příjemné 

podzimní odpoledne.
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 Na závěr bychom ještě jednou rádi poděkovali 

všem sponzorům, pomocníkům a také všem, kteří 

nám jakýmkoliv způsobem pomohli. V neposlední 

řadě děkujeme všem zúčastněným, díky kterým se 

tato akce stala další velmi vydařenou a milou spole-

čenskou událostí. 

  Děkujeme mnohokrát.   

                Kristýna Wesková a Kateřina Basařová 

               za organizátory – Klub rodičů Prosečné,

                    MŠ Prosečné a Zahradnictví Stodola

 Golfová sezóna 2023 je u konce a tak mi dovolte 

touto cestou shrnout její průběh.

 V tomto roce jsme jako klub měli několik vrcholů.  

Naše družstvo mužů úspěšně bojovalo ve druhé lize

a obhájilo tak příslušnost k druhé nejvyšší soutěži i pro 

příští rok.

 V sezóně jsme uspořádali 15 turnajů ve spolupráci 

se sponzory z řad našich členů, z nichž 3 v rámci Tour 

2023, ve které se bojovalo již potřetí o elektrický skútr.

Již po 15té jsme uspořádali jeden z turnajů Dětské tour 

severovýchod, která je hraná pod záštitou České Gol-

fové Federace a je určená dětem a mládeži všech 

věkových kategorií z celé republiky.

 Dále proběhla obě mistrovství klubu, jak ve hře na 

jamky tak ve hře na rány. Mistry se stali Bareš Jaroslav 

jun. a Baumlová Barbora ve hře na rány, Hloušková 

Blanka a Beneš Otakar ve hře na jamky.

 A v nepolední řadě naše tradiční dvojutkání

s Grabštejnem, letos již dvacáté, hrané ve formátu 

Ryder Cup a opět po dvou letech se naše 12ti členné 

družstvo stalo držitelem putovního poháru.

                                    Pavel Zeman

 Nakolik perspektivní, hbitě reagující na poptávku 

trhu, maximálně využívající podmínek daného regi-

onu a hospodařící v souladu s přírodou jsou gene-

račně ukotvené rodinné farmy, a nakolik flexibilní 

může být spolupráce mezi jednotlivými členy rodiny 

jak v rámci hospodaření, tak i dalšího přidruženého 

podnikání, ukázaly farmy, které zhruba pětistovka 

sedláků a řada hostů v čele s předsedou Senátu 

Parlamentu České republiky Milošem Vystrčilem, 

ministrem zemědělství Markem Výborným a před-

sedou Zemědělského výboru Poslanecké sněmovny 

Parlamentu České republiky Michalem Kučerou 

navštívila u příležitosti letošních Selských dožínek 

Asociace soukromého zemědělství ČR (ASZ ČR)

na Trutnovsku. Jejich hostitelem byla 14členná rodina 

Basařových na své Farmě Basařovi v Prosečném, která 

se může pyšnit vítězstvím z loňského ročníku soutěže 

ASZ ČR Farma roku.

 Hlavní části dožínkového programu v Prosečném 

předcházely jako vždy návštěvy dalších farem hospo-

dařících v regionu. Jako první se účastníci dožínek sešli 

ve Farmářském domě ve Vrchlabí, který provozuje 

rodina Basařových. Jde o ojedinělý koncept prodeje 

produktů z rodinných farem a od lokálních výrobců

v samoobslužných automatech na jednom místě. 

Prodejní automaty začíná využívat stále více
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rodinných farem, neboť je to ideální způsob non-stop 

nabídky jejich produkce spotřebitelům přímo z farmy 

či jiného místa.

 Prvotřídní ukázkou využití potenciálu horské 

oblasti je hospodaření a podnikání člena ASZ Trutnov 

Jana Fišnara, který se se svou rodinou věnuje chovu 

masného skotu plemene limousine, obhospoda-

řování 270 hektarů okolních trvalých travních porostů 

a provozu ski areálu na Kněžickém vrchu ve Vrchlabí. 

Zdejší farmu založil před více než třiceti lety jeho 

tchán, o šest let později tu začal fungovat také ski areál 

s pestrou nabídkou služeb včetně ubytování a stra-

vování. Funguje zde čtyřsedačková lanovka, dva vleky 

a posuvný pás pro děti na osmi hektarech sjezdových 

tratí. Součástí je rovněž restaurace a penzion s kapa-

citou ubytování 50 osob. Farma spolu s areálem 

poskytují pracovní příležitost až 18 zaměstnancům.

 Provozem ekofarmy zaměřené na chov více než 

stovky kusů masného skotu plemene aberdeen 

angus, obhospodařování téměř 300 hektarů půdy, 

farmový chov daňků, poskytování ustájení koním, ale

i moderní aquaponii se zabývá společně s rodinou 

Jaroslav Hampl v obci Prostřední Lánov. Účastníky 

dožínek zde nadchl aquaponický skleník, v němž v pří-

zemí chová pan Hampl sumečky africké určené jak

ke konzumaci, tak pro chov i okrasu a v horní části 

skleníku celoročně pěstuje rajčata, papriky, okurky, 

jahody, bylinky nebo také melouny. Rodina rovněž 

provozuje unikátní koncept „Zahrady živlů“ poskytující 

návštěvníkům regeneraci těla a duše. Jeho součástí 

jsou léčebné lázně, jedinečné přírodní stavby, zázemí 

pro cvičení jógy a pořádání workshopů, ale i lesní 

školka.

 Farma Basařovi následně poskytla ideální pro-

středí pro hlavní část programu oslavy zdárného 

konce sklizně. Přítomní měli možnost seznámit se

s velmi pestrými aktivitami, které mají přínos pro 

široké okolí, a také jedinečnými srdečnými vztahy

v této třígenerační rodině, kde vše šlape jako dobře 

promazaný stroj. Bratři Jan, Ondřej a Jiří se tu se svými 

partnerkami, dětmi a rodiči věnují rostlinné výrobě

na více než 500 hektarech půdy, krajinotvorbě, 

výkrmu masného skotu, zpracování a prodeji hově-

zího masa v automatech, provozují rovněž bioply-

novou stanici sloužící k vytápění všech objektů v rámci 

hospodářství. Výčet činností této po všech stránkách 

ukázkové rodinné farmy doplňuje agroturistika 

vyhledávaná návštěvníky zdejší podhorské oblasti. 

Setkali se zde sedláci ze všech koutů republiky a řada 

významných hostů jak z politické, tak akademické 

sféry.

 Předseda ASZ ČR Jaroslav Šebek ve svém projevu 

apeloval jak na přítomného ministra zemědělství 

Marka Výborného, tak na koaliční politiky, že sedláci 

čekají na splnění jejich slibů a vládního programu, což 

se zatím nedaří. „Přejeme si, abyste byli vládou změny, 

která konečně povede ke skutečnému posílení tradi-cemi 

osvědčených modelů zemědělského hospoda-ření. Buďte 

naším ministrem a my budeme vašimi sedláky – v dobách 

dobrých i zlých,“ řekl.

 Velké poděkování patří všem účastníkům dožínek, 

kteří neváhali přijet stovky kilometrů, aby se potěšili

a sdíleli své zkušenosti nejen z letošní sklizně se svými 

kolegy z jiných regionů, ale i dvěma farmám, jež měli 

sedláci možnost navštívit v rámci dopoledního pro-

gramu. Speciální poděkování pak náleží celé rodině 

Basařových, která pečlivou přípravou této akce 

strávila při plném provozu mnoho času a energie. 

Děkujeme!

         7. 9. 2023 

       Text: Šárka Gorgoňová, ASZ ČR

                       Foto: Zdeněk Gorgoň

 Podzimní část fotbalové sezóny 

je za námi. Fotbalisté TJ Sokol 

Prosečné přezimují na 11. místě 

tabulky III. třídy mužů s 13 body. 

Na důvody jsme zeptali pana 

Zdeňka Špičky. „Podzimní sezóna 

začala třemi vítězstvími, ale bohužel
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vlivem velké marodky jsme měli i problémy odehrát 

některé zápasy v plném počtu hráčů. I přesto předvedli 

naši hráči mnohdy skvělé výkony. Věříme, že jarní sezóna 

bude pro nás příznivější“.

 A ve zlepšení výsledků věří i fanoušci, kteří neú-

navně naše borce podporují. Přijďte i vy v jarní části 

soutěže fotbalisty podpořit! 

          Jiří Novák

Na Velikonoční neděli 9.dubna v kostele sv. Alžběty 

Uherské vystoupilo hudební uskupení GUINNESS 

COMPANY (Tomáš Olšer – housle, Michaela Prokop-

cová – akordeon, Aleš Vejnar – kytara a Vlastislav 

Buchar – perkuse). Zahráli nám pásmo skotských, 

irských a velšských tradicionálů. Nechyběly ani tóny 

modernějších melodií Mika Oldfielda nebo irské roc-

kové kapely U2. 20. května pak následoval koncert 

houslový. Zazněly nejznámější muzikálové skladby

a jiné známé skladby v podání sólové houslistky

Mgr. Lenky Němcové, členky Jihočeské filharmonie.

11. června pak zahrálo duo Filip a Nikita. Počasí přálo, 

tak se koncert odehrál před kostelem. Letošní 

koncertní šňůru jsme pak zakončili v sobotu 2. 12. 

adventním koncertem. Příznačně sezónu ukončilo 

uskupení, které ji začalo, a to hudební uskupení 

Guinness Company. Žádný z koncertů by se nekonal 

nebýt podpory a hlavně pomoci našich dobrovolných 

hasičů, SPOZu a všech, kteří přiložili ruku k dílu. 

Všechny koncerty se konaly za účelem podpory 

finanční sbírky na opravu kostela. Veškerý výtěžek

z prodeje občerstvení a vyrobených dekorativních 

předmětů byl věnován právě na tuto sbírku. Do sbírky 

přispělo i velké množství návštěvníků koncertů. Všem 

moc děkujeme.

          Jiří Novák

 19. dubna se na sále našeho kulturního domu 

konalo kouzelné divadelní představení pro děti

z mateřské školy. Představení neslo název Kouzla 

zimního království. 10. května byl pak připraven 

program ke Dni matek. 12. května k nám zavítala na 

besedu paní Zuzana Bubílková v doprovodu herce

a režiséra Tomáše Magnuska. Pobavili nás nespočtem 

veselých historek. V říjnu, konkrétně v sobotu 14., 

zavítal do KD divadelní spolek Divadlo SNU. Herci 

tohoto ochotnického divadla nám zahráli komediální 

hru „U popelnic doleva“. A ve středu 6. prosince se

KOSTEL SV. ALŽBĚTY UHERSKÉ HOSTIL

V ROCE 2023 NĚKOLIK KONCERTŮ

I V KULTURNÍM DOMĚ TO V ROCE

V ROCE 2023 ŽILO
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konala tradiční besídka pro naše seniory. K poslechu

i k tanci zahrálo oblíbené duo Filip a Nikita.

          Jiří Novák

 V červnu 2023 získala obec úspěšně dotaci na 

restaurování kamenné sochy sv. Jana Nepomuckého

z programu 12966 Ministerstva zemědělství, který je 

zaměřen na údržbu a obnovu kulturních a venkov-

ských prvků. Jedná se o pozdně barokní sochařské 

zobrazení světce v tradičním postoji v kompozici s jed-

noduchou sloupkovou architekturou.

 Po získání dotace začala paní restaurátorka BcA. 

Markéta Novotná Havlínová s opravou sochy, která je 

nyní již dokončena a můžete ji tak znovu obdivovat

a navštěvovat na prostranství před kostelem sv. 

Alžběty Uherské, kde se nachází již od roku 2015 

(původně socha stála u domu čp. 62).

                           Ing. Lucie Wesková

                        místostarostka obce

Vánoční otužilecké noření

Neděle 24.12.2023

SELSKÝ PLES – sobota 10.2.2024

Pořádá firma Farma Basařovi

SPORTOVNÍ PLES – sobota 2.3.2024

Pořádá TJ SOKOL Prosečné

HASIČSKÝ PLES – sobota 16.3.2024

Pořádá SDH Prosečné

 Sociální pracovnice z MÚ Hostinné bude na Obec-

ním úřadě Prosečné naposledy osobně přítomna

v lednu 2024.

 Ohledně pomoci a sociálního poradenství ji 

nadále můžete kontaktovat na telefonním čísle

499 441 335 nebo na e-mailové adrese:

 socialni@muhostinne.cz

 Čerpáno z rukopisu o historii obce Prosečné, v němž  

učitel, historik, badatel a dlouholetý občan naší obce 

Mgr. František Jirásko (*1933 - †2020) mapuje staletí 

vývoje osídlení údolí na Horním Labi. Kniha, která je 

prvním uceleným dílem o historii a dějinách naší obce 

byla vydána v listopadu 2014 s názvem „Prosečné

v dějinách na Horním Labi” za přispění obce Prosečné.

(Pokračování - díl 2.)

 Celková tvář okolí Prosečného je pokud se týče 

povrchu velmi pestrá a malebná. Kromě zmíněných 

hřebenů na hranicích katastru obce, případně mimo 

ně nedaleko, je zvrásněna různými údolíčky sezónně 

oživenými bezejmennými potůčky, směřujícími do 

Malého Labe. Zejména východní pásmo, jehož jsme se

RESTAUROVÁNÍ SOCHY

SV. JANA NEPOMUCKÉHO

Název projektu:

Restaurování sochy sv. Jana Nepomuckého, Prosečné

Zhotovitel: BcA. Markéta Novotná Havlínová,

držitel licence MKČR č.j. 23766/2019 OPP; k.7.407/97

Celkové náklady: 319 440 Kč

Výše dotace z uznatelných nákladů: 216 832 Kč

Poskytovatel dotace: Ministerstvo zemědělství 

CO NÁS ČEKÁ

DŮLEŽITÉ INFORMACE
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již dotkli, je krajinově velmi zajímavé. Jeví se vlastně 

jako pokračování krkonošské rozsochy, kterou vysílá

do vnitrozemí Liščí hora (1362,6 m) a kterou od 

Krkonoš odděluje nepatrné snížení se silnicí Lánov – 

Čistá křižovatka. Výška tohoto hřebene mezi Malým 

Labem a Stříbrným potokem  není omračující, kolem 

450 m. Jeho vrcholové partie jsou odlesněné, s louka-

mi, poli a... stálými krásnými výhledy na panoráma 

Krkonoš. Je to lahůdka pro milovníky dlouhých 

procházek v létě z Hostinného a znamenitá trasa

v zimě pro lyžaře-běžkaře. Však to tu znají: Hliňák 

(450,2 m), Planinka (494 m), Čihadlo 525 m) jako 

nejvyšší a další.

   Po stránce geologického původu okolí Proseč-

ného také nezapře, že patří do Podkrkonoší. Odkryté 

nevysoké skalní stěny na pravém břehu Malého Labe 

nebo zaniklých drobných lůmků, či nejvíc rozsáhlé 

plachty polí to hlásí svou všudypřítomnou hnědo-

rudou barvou, která je způsobena sloučeninami 

železa, hlavně jeho oxidů. Podkrkonošská „červenice“ 

(Rotliegende) tu ještě má své slovo, ale na Lánovsku

už končí. Typicky červená barva zdejších břidlic 

(správněji jílovců a prachovců), slepenců, arkóz

i ornice nás uvádí do období permu, to je nejmladších  

prvohor,  kdy zdejší krajina postupně vznikala, podle 

geologů před 280 – 230 milióny lety. 4)  To je tedy 

geologický počátek krajiny, kterou potom další 

milióny let hnětly do dnešní podoby.

   Místní klimatické podmínky se podstatně neodli-

šují od okolních obcí severně od železniční trati Stará 

Paka – Trutnov, podle zdejší obecně platné průpo-

vídky: „Půl roku zejma a potom chladno“. Místní 

starousedlíci sice s dávkou lokálního patriotismu 

tvrdí, že v Prosečném je podnebí mírnější než jinde

v okolí. Přebírá to i německá vlastivěda Vrchlabska. 

Vysvětlují to tím, že ves v údolí je dobře chráněna před 

studenými větry od severu a severovýchodu vzpomí-

nanými horskými pásmy. Ale noví osadníci, kteří se tu 

vystřídali po roce 1945 a „vydrželi“, vědí své. Zažili si 

často třeskuté mrazy s mlhou nebo nízkou oblačností 

v našem milém údolíčku (hlavně u vody) za inverzní 

situace, zatímco ve Vrchlabí a výše v horách bývá pak 

slunečno a tepleji. Nad Prosečným směrem do hor je 

dokonce vypozorováno povětrnostní rozhraní v pro-

storu bývalé kovárny v Malém Lánově k bývalému 

dolnolánovskému mlýnu.

     Počáteční porozhlédnutí krajinou zakončeme 

konstatováním, že Prosečné má dobré sousedy. Přes

osadu Dobrá Mysl takřka souvisí s městem Hostin-

ným. Za východním hřebenem jsou Arnultovice

a Rudník (dříve Heřmanovy Sejfy), v údolí Stříbrného 

potoka Fořt, dnes součást  obce  Černý Důl, a podle 

Malého Labe  na  severozápad  Dolní Lánov. Od Labe 

na jih, případně jihozápad se rozkládají katastry 

Olešnic (Dolní a Horní), Klášterské Lhoty a Kunčic. 

Krajina se probouzí

 Ať chceme či nechceme, doba předhistorická, čili 

pravěk, kdy se po tisíciletí na území českého 

vnitrozemí střídaly různé civilizace či kultury a jejichž 

sídliště jsou archeology pečlivě prozkoumána a zma-

pována, Prosečné a jeho nejširší okolí, nejen údolí 

Malého Labe, jsou prostorem archeologicky sterilním. 

Nebyly tu zatím nalezeny sebemenší stopy po 

pravěkém osídlení, takže málo proniknutelný hvozd 

zůstával tu zřejmě jen doménou divoké zvěře. Mohlo 

to být ale také trochu jinak.

 Potom by se potvrdil názor hostinského vlasti-

vědného pracovníka Zdeňka Pilouse, opřený o jeho 

vlastní terénní nálezy křemencových škrabadel a nožů 

na soutocích Chotěvického a Olešnického potoka

s Labem. Předpokládá v těchto místech dvě sezónní 

stanice neolitických lovců medvědů, hostující zde 

přechodně, aby získali cenné medvědí kožešiny. 

Zabloudili tito odvážlivci za kořistí také dál proti 

proudu řeky? Nevíme, nemáme sebemenšího 

dokladu. Jen medvěd jako heraldické zvíře figuruje ve 

starobylém znaku Lánova, obetkán zajímavou 

pověstí.5)

 Z mlžného oparu dávnověku a nejistých domně-

nek poněkud vystupuje krajina v období postupného 

pronikání Slovanů od východu už od počátku  5. století 

našeho letopočtu na naše území. Je doloženo 

archeologicky, ale především ve vnitrozemí. Oblast 

horského hvozdu pokrývající ještě v 9. a 10. století 

snad nejen Krkonoše, ale též celé Podkrkonoší, pokud 

nebyla považována za „zemi nikoho“, lze zahrnout do 

rozsáhlého území východočeského kmene Charvátů

s jejich mocnými hradišti u Češova, Ostroměře a nej-

výše na sever vysunutém Kalu u Pecky. Jen na základě 

úvahy možno později jako pány dosud neobydleného 

a hospodářsky nevyužívaného území považovat rod 

velmožů Slavníkovců.

     Centrum jejich rozsáhlého východočeského domi-

nia bylo ovšem značně vzdáleno v Libici nad Cidlinou.
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piastovský kronikář Gallus Anonymus. Jisté však je, 

pokud stezka existovala v předkolonizačním období, 

šlo o vedlejší, méně užívaný směr od hlavní trasy

z Prahy přes Hradec nad Labem a Brankou u Náchoda 

na Kladsko. Pokud se jedná o její kvalitu, mohli 

bychom ji srovnat s nejhorší dnešní polní nebo lesní 

cestou, průchodnou pouze pro pěší, jezdce nebo 

karavany nákladních soumarů.

Vysvětlivky k poznámkám v textu:

5) Pilous Zdeněk, cit. d. v pozn.1)  str. 1 – 2.

6) Pilous Zdeněk, cit. d. v pozn.1)  str. 1 – 2 

7) Hejna  Ant., První pokračovatelé Kosmovi,

 Melantrich, Praha str. 44 – 45.

8) Hejna  Ant., Písemné prameny k dějinám

 severovýchodních Čech, Trutnov 1986,

 str. 16 – 17.

                         (Pokračování příště)

Zde je stihl roku 995 truchlivý osud vyvraždění, 

protože stál v cestě sjednocovacím snahám po 

vytvoření jednotného státu pod žezlem Přemyslovců. 

Po jeho vzniku nabývá oblast pohraničního hvozdu 

úlohu strategickou jako přirozená hradba, těžko 

průchodná nejen pro vojenské výpravy feudálních 

vojenských družin, ale i menší kupecké karavany nebo 

jednotlivce.

      Je otázkou, zda přejít mlčením názor nebo se jím 

vážně zabývat, že již v tomto období poblíž dnešního 

Hostinného Libavským sedlem (směr Jičín – Mostek – 

Trutnov) vedla stezka do Slezska. Její význam

a existence je potvrzena písemně až daleko později.

Zdeněk Pilous však odvážně hovoří o jejím velkém 

stáří po roce 800 (to je do 9.století) a klade k ní 

staroslovanskou osadu na ostrohu nad soutokem 

Olešnického potoka s Labem. Dokládá to nálezem 
6)keramických střepů v místě.

      Ani období počátku státu Přemyslovců (10. – 12. 

století) nedává jistou odpověď na otázky ke stáří této 

později velmi důležité zemské stezky. Zdálo by se,

že potvrzením její existence a zároveň Hostinného 

jako nejstaršího sídla v okolí je výpověď Vyšehrad-

ského kanovníka, pokračovatele kronikáře Kosmy. 

Píše se zde, že kníže Soběslav před koncem roku 1139 

odjel na svůj dvůr Chvojno a odtud „jal se opravovat 

hrad Hostin Hradec“, protože předpokládal útok 

polských knížat. Ale přitížilo se mu a 14. února 1140
7)na hradě zemřel.

 Starší historikové včetně Františka  Palackého 

ztotožňují dvůr Chvojno se Dvorem Králové a Hostin 

Hradec s Hostinným. Nejnovější názor však Hostin 

Hradec lokalizuje do Hradce nad Labem (Králové)
8)a dvůr Chvojno do Vysokého Chvojna u Holic.

U tohoto problému, že Hostinné vzniklo později, jsme 

se zastavili důkladněji. Má svůj význam i pro širší okolí. 

Nové řešení neradi přijímají hostinští lokální patrioti.

   Pozdější původ Hostinného ještě nemusí zpo-

chybňovat starobylost zemské stezky Libavským 

sedlem. Jím mohla přes Krkonoše vniknout do Čech 

též vojenská výprava polského panovníka Boleslava 

Křivoústého roku 1110, o níž píše, ovšem nepřesně,

na opravu kostela

sv. Alžběty Uherské v Prosečném.
Zájemci mohou přispět finanční částkou

na transparentní účet:

123-9627270267/0100

Sbírka probíhá také formou pokladniček. 

První pokladnička je umístěna

na OÚ Prosečné a druhá pokladnička

je v Golf & Country Club Prosečné.

Vraťme naší dominantě obce,

našemu kostelu sv. Alžběty Uherské

DŮSTOJNOST, LESK a SLÁVU.

Za všechny Vaše příspěvky a dary předem

DĚKUJEME.

VEŘEJNÁ SBÍRKA
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LEGENDA:

SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD

PLASTY - VČETNĚ OBALŮ TETRAPAK A PLECHOVEK OD POTRAVIN A KOSMETIKY

PAPÍR
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